
Ożarowice 31 05 2021r.

PROTOKÓŁ NR 28/2021 Z POSIEDZENIA KOMISJI
OŚWIATY, KULTURY SPORTU I ZDROWIA z dnia 31.05.2021 roku.

W dniu 31 maja 2021 roku w Urzędzie Gminy Ożarowice o godz. 15:00 odbyło się 
posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia. Obecni Radni to: Przewodniczący Komisji
Piotr Tafil, Zastępca Joanna Bąbik, Jadwiga Kabus, Renata Kocot, Elżbieta Widera, Zenon 
Skibiński, Janusz Puza, Tomasz Wyszyński, Wojciech Kałuża, Krzysztof Witkowski, nieobecny 
Tomasz Muskała. Zaproszeni goście: Przewodniczący Rady Gminy Marian Czernikarz, Radna 
Elżbieta Widera, Radna Grażyna Garłowska spóźniona Radna Anna Drużyńska oraz Radcy Prawni: 
…………... i ………………... oraz Pani Dyrektor GZOiW Monika Kotelon-Garczarczyk.

Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie, sprawdził obecność i stwierdzając 
prawomocność przedstawił przybyłych gości. Przypomniał również o przestrzeganiu 
bezpieczeństwa związanego z Covid 19, tu zachowaniu zalecanych odległości. Zgodnie z 
porządkiem posiedzenia przeszliśmy do omówienia rozszerzonego zakresu zadań oraz 
przedstawienie przyszłego funkcjonowania Gminnego Zespołu Oświaty i Wychowania w 
Ożarowicach.

Jako pierwsza zabrała głos ……………….. omawiając w skrócie raport końcowy z audytu 
sporządzonego przez kancelarię ………………. Radcy Prawni  dotyczącego działalności GZOiW 
w Ożarowicach celem przekształcenia tej jednostki. Na kanwie tego raportu przygotowane zostały 
projekty uchwał: w sprawie zmiany uchwały nr XXI/231/2016 w sprawie powierzenia Gminnemu 
Zespołowi Oświaty i Wychowania w Ożarowicach z siedzibą w Tąpkowicach prowadzenia 
wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów publicznych z dnia 20
października 2016r. zmienionej uchwałą Rady Gminy Ożarowice nr XXIV/267/2016 z dnia 28 
grudnia 2016r. oraz projekt w sprawie nadania Statutu Gminnemu Zespołowi Oświaty i 
Wychowania w Ożarowicach. Wnioski wysunięte jasno wskazują, iż zasadne jest tworzenie 
Centrum Usług Wspólnych, gdyż wpływa to bezpośrednio na oszczędności w zakresie: 

 prowadzenia rachunkowości oraz sprawozdawczości, 
 obsługi systemów wynagrodzeń i świadczeń pracowniczych, 
 centralizacji podatku VAT, 
 rozliczania środków zewnętrznych, 
 obsługi BHP, 
 obsługi informatycznej, 
 obsługi prawnej, 
 obsługi technicznej utrzymywanych budynków. 

Przedstawiciele kancelarii …………… przyznali, iż prócz niektórych zagadnień, specyficznych dla 
opieki społecznej również formalnie nie ma przeszkód, by obsługą CUW został również objęty 
gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Referujący poinformowali Komisję, że po utworzeniu CUW 
jego obsługa może być dodatkowo poszerzona o Bibliotekę i Ośrodek Kultury, jednak nie poprzez 
uchwałę Rady Gminy ale poprzez zarządzenie Wójta. Przedstawiciele kancelarii zapytani o 
włączenie w zakres CUW zarządzania nieruchomościami gminnymi (radni podnosili aktualne 
rozproszenie kompetencji w tym zakresie w gminie, co nie sprzyja racjonalnemu planowaniu 
wydatków na obsługę i remonty) potwierdzili taką możliwość zaznaczając przy okazji, że nie 



zostali poinformowani przez zleceniodawcę audytu o potrzebie gruntownego zbadania tego obszaru
i mogą domniemywać, że obiekty sportowe w Ożarowicach – ze wzgl. na trwałość projektu 
unijnego – muszą przez kilka lat zachować status quo. 
Pani Dyrektor GZOiW w Tąpkowicach zaapelowała do radnych o spowodowanie, by jak 
najszybciej zostały podjęte decyzje związane ze statusem pracowniczym osób, które są zatrudnione 
w kończącym swoja działalność 30/06/2021 GZOiW. Radni zgodnie podzielili jej troskę 
przypominając, że  nigdy nie proponowali rozwiązań, których efektem byłyby zwolnienia 
jakichkolwiek osób i również w trosce o nich już dwukrotnie prolongowali termin likwidacji 
GZOiW. Przypomnieli także, że wykonanie podejmowanych przez Radę Gminy w tym zakresie 
uchwał spoczywa na Wójcie Gminy.
Radna Anna Drużyńska wnioskowała o nadzór przyszłego CUW nad składanymi przez Dyrektorów
Placówek Oświatowych w Gminie Ożarowice wnioskami o subwencję.

Nikt z radnych obecnych na sali nie zaprotestował, gdy Radny Tomasz Wyszyński 
podsumował przedstawione projekty uchwały (w tym  projekt Statutu) jako nie wnoszące nic 
nowego do dotychczasowego sposobu  funkcjonowania GZOiW. Uzupełnienie jego zakresu zadań o
zagadnienia BHP oraz ochrony danych osobowych mają charakter  wyłącznie formalny, gdyż od 
dawna te zadania były w GZOiW realizowane. 
Komisja wyraziła swoje opinie w zakresie omawianego tematu jak niżej:

1. Powstała po likwidacji GZOiW jednostka – dla jasnego zadeklarowania woli poszerzania 
obsługiwanych przez nią podmiotów – powinna mieć nazwę (CUW) adekwatną do jej 
kompetencji, powierzonych zadań i różnorodności obsługiwanych podmiotów

2. W statucie nowej jednostki celowym byłoby – jeśli pozwalają na to obowiązujące przepisy 
prawa – wprowadzenie zapisu o wyborze dyrektora na drodze konkursu oraz zapisu o jego 
kadencyjności\

3. Intencją Komisji jest objęcie obsługą nowej jednostki:
 Ośrodka Pomocy Społecznej
 BiOK
 powstającego w Tąpkowicach żłobka
 powstającego w Tąpkowicach przedszkola
 obsługi technicznej i remontowej nieruchomości gminnych, prowadzenie książek 

obiektów, opieka nad przeglądami itp 
 obszaru zamówień publicznych

Następnie Komisja przeszła do kolejnego punktu posiedzenia: wolne wnioski. Radny Wojciech 
Kałuża zaproponował, by zaniechać – jako stałej – praktyki zwoływania wspólnych komisji Rady 
Gminy. Ilość omawianych na niej zagadnień dot. budżetu i inwestycji w naturalny sposób pozbawia
tematykę oświaty, kultury, sportu i zdrowia należnej jej uwagi i czasu. Obecni w pełni zgodzili się z
tym wnioskiem i kolejne posiedzenie Komisji zostało zaplanowane w terminie innym niż Komisji 
Budżetowej, tj. 14/06/2021r o godz. 14.00.
Na tym posiedzenie Komisji zakończono.

               Przewodniczący Komisji                                                     Członek Komisji

                          Piotr Tafil                                                              Krzysztof Witkowski


